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Patienter får vänta på operation trots kapacitet hos upphandlade vårdgivare 
 
De skånska vårdköerna är fortsatt historiskt långa. I slutet av september var det endast 46 
procent av patienterna i operationsköerna som väntat kortare tid än vårdgarantins 90 dagar. Det 
är en procentenhet sämre än samma månad förra året och sju procentenheter sämre än i riket. 
Över 14 000 skåningar har väntat längre än 90 dagar på operation. Det är över tusen personer fler 
än samma månad 2021, då hela sjukvårdssystemet var hårt pressat av den pågående covid-19-
pandemin.   
 
Det huvudsakliga skälet till de långa vårdköerna är naturligtvis att de styrande högerpartierna 
misslyckats med att utöka Region Skånes operationskapacitet för att möta behovet. Region Skåne 
har emellertid också slutit så kallade vårdgarantiavtal med privata vårdgivare som man kan skicka 
patienterna till för att få vård om regionen inte klarar av att ge den inom vårdgarantins 
tidsgränser. 
 
Kristianstadsbladet rapporterade den 12 november att flera av de vårdgivare som regionen slutit 
vårdgarantiavtal med har ledig operationskapacitet, men att Region Skåne aktivt väljer bort att 
utnyttja den, trots att det alltså finns runt 14 000 patienter som väntat längre än 90 dagar på 
operation. Det verkar alltså som att högerstyret hellre bryter mot vårdgarantin och låter 
patienterna stå kvar i vårdköerna än betalar de vårdgivare som man redan slutit avtal med för att 
operera dem.  
 
Därför vill jag fråga Anna Mannfalk (M) 
 

• Stämmer uppgifterna att Region Skåne väljer att inte utnyttja ledig vårdkapacitet hos 
vårdgivare som man tecknat vårdgarantiavtal med och i så fall varför? 

• Är det viktigare för styret att behålla en av landets lägsta regionskattesatser än att se till att 
de skånska patienterna får den vård de har rätt till enligt vårdgarantin? 

 
 
Anna-Lena Hogerud (S) 
 


